
 

Generalforsamlingsreferat Pensionistsektionen BUPL Hovedstaden 9.5.2023 

Jens bød velkommen og skitserede dagens program, hvorefter vi gik direkte til frokost. 

Mia Skou (næstformand i BUPL Hovedstaden) kom traditionen tro forbi, og fortalte om det nye 

kontor ”fællesskab” med HK på Islands Brygge. Det voksende medlemstal i pensionistsektionen, og 

det faldende medlemstal i BUPL. Der er efterhånden flere til vores generalforsamling end BUPLs, 

som vi er velkommen til at deltage i. Mia ønskede os en god Generalforsamling. Tak til Mia. 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Beretning fra bestyrelsen 

3. Indkomne forslag 

4. Fremtidig Virksomhed 

5. Valg til bestyrelsen. To bestyrelsesmedlemmer, Inger Larsen og Jan Loftager, og de to 

suppleanter, Leif Boss og Helle Gerhs Itkin  

6. Eventuelt 

Ad 1. Jens blev valgt til dirigent og konstaterede at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt. 

Ad 2. Formanden Hanne Pårup fremlagde beretningen: 

Da jeg forleden dag sad og forberedte hvad jeg skulle nævne i bestyrelsens beretning til denne 

generalforsamling, vendte jeg lige tilbage til sidste års punkter. Har med glæde kunnet konstatere 

at det nu i Danmark er blevet hverdag efter et par hårde år med Corona, og deraf følgende 

restriktioner i samværet mellem mennesker. Nu må vi både give hånd og kramme. 

Men hvis vi vender blikket ud i verden, må vi desværre konstatere at den umenneskelige krig, som 

Rusland fører i Ukraine stadig pågår, med død og ødelæggelse til følge. Hvornår mon den krig 

slutter, så landet kan genopbygges igen. 

Også på det afrikanske kontinent er der stadig en række uløste konflikter og klimaforandringer, 

som skaber sultkatastrofer med flygtningestrømme og migration til følge. Dette kan ikke undgå at 

påvirke vores hverdag herhjemme. 

En afledt effekt af krigen i Ukraine er den stigende inflation og kraftige prisstigninger, som har fået 

økonomiske konsekvenser for de dårligst stillede i samfundet, herunder pensionisterne. Derfor var 

det velkomment at de pensionister, der var berettiget til at modtage ældrecheck for 2020 modtog 

5000 kr. som kompensation for de høje energipriser. Det er også for nylig besluttet at der også i år 

udbetales 5000 kr. i inflationshjælp til de samme pensionister. Denne sidste hjælp skulle i disse 

dage være på vej. Jeg ved ikke om det kommer særligt mange af vores pensionister til gode. 



Borgerforslag 

Derfor er det mere end ærgerligt at regeringen vender tomlen ned for det borgerforslag ” Fair 

pension – pensionen skal stige, når lønningerne stiger”, som Faglige seniorer fremsatte, og som 

blev støttet af mere en 60.000 borgere. I dag venter pensionister 2 år på at få reguleret pensionen, 

når lønningerne stiger. Ventetiden kan mærkes, ikke mindst når der er inflation og priserne stiger. 

Dette forslag ville jo komme alle pensionister til gode. Forslaget har været 1. behandlet i 

Folketinget og Faglige seniorer har haft foretræde for det relevante udvalg; men intet har rykket 

sig. Desværre må vi se i øjnene at dette forslag ikke bliver vedtaget i Folketinget. 

Aktiviteter i perioden 

3. maj Generalforsamling og sangeftermiddag med Jon Hollesen 

16. og 18. august besøg i forbundshuset. Hovedkasserer Lasse Bjerg Jørgensen og rep. fra 

Pensionskassen tog godt imod os. 

25. oktober Lillian Hjort West fortalt om forfatter Jørgen Riel 

5. december Julefrokost i restaurant Vita 

Kommende aktiviteter 

11. september Benny Holst og band 

4. december Julefrokost i Bjælkehuset 

Stadig muligt at tilmelde sig. 

Bestyrelsen 

4 møder. Temaer, emner til aktiviteter og økonomi (Skal lige nævne at vi igen i år har fået bevilget 

110.000 kr., så hvis inflationen bliver ved med at stige, skal vi måske til at søge inflationshjælp ho 

BUPL´s bestyrelse) 

Landsudvalget for BUPL´s pensionistsektioner  

Vi har ikke været så flittige deltagere. – Næste møde falder sammen med koncerten med Benny 

Holst 

Faglige seniorer 

Aktive med borgerforslaget. Vil igen nævne at det er en god ide at bruge hjemmesiden og tilmelde 

jer nyhedsbrevet og gøre brug af rabatordningerne. 

Temamøder i Faglige Seniorer i Storkøbenhavn 



Gratis adgang til Arbejdermuseet 

Beretningen blev herefter godkendt af forsamlingen. 

Ad 3. Indkomne forslag 

Der var ingen indkomne forslag.  

Ad 4. Fremtidig virksomhed 

Se formandens beretning vedr. fremtidige aktiviteter. 

Ad 5. Valg af bestyrelse. 

Kort præsentation af bestyrelsen og BUPLs repræsentant Jens Jørgensen. Formand Hanne Pårup 

var ikke på valg. Den øvrige bestyrelse, Leif Boss Helle Gehrs Itkin Inger Larsen og Jan Loftager blev 

alle genvalgt. 

Pause Kaffe og Kage 

Generalforsamlingen blev rundet af med fællessang. Christian Hougård Jakobsen, forstander på 

Midtsjællands Efterskole, ledte os gennem nogle af Højskole Sangbogens sange med relation til 

børn og unge. Spændende inspirerende og velbegrundede sangvalg. Fin blanding af kendte og 

mindre kendte numre. 

Tak til alle der deltog, 

Referent Jan Loftager 

 


